
1. In de kadernota 2019 was de investering voor het sportpark de Diemen 3,6 miljoen. Nu 
komt deze investering uit op 2,5 miljoen waarbij er meer velden worden verwezenlijkt. 
Wat is de verklaring voor dit verschil?
Het bedrag in de Kadernota 2019 ging uit van een aparte investering van 1.8 miljoen in 
hockeyvelden en 0.6 miljoen voor de nieuwe accommodatie voor hockey op Spoorzicht 
en een aparte investering van 1.2 miljoen voor een combinatieveld van voetbal en 
honkbal bij het Sportpark. Naar aanleiding van de uitkomsten van het onderzoek naar 
Spoorzicht is dit in de kadernota 2020 aangepast. 

2. Wat voor soort velden worden er aangelegd?
a. In de nota komt niet duidelijk naar voren over wat voor soort velden het gaat, is 

er sprake van gras of kunstgras?
In het voorstel is ervan uitgegaan dat de hockey- en handbalvelden kunstgras 
worden, het voetbalveld natuurgras of een hybridevorm (mengsel van gras en 
kunstgras, zonder rubberkorrels). Het is niet nodig om een kunstgrasveld voor 
voetbal aan te leggen. 

b. Wat zijn de investeringskosten tussen gras en kunstgras?
De verschillen zijn enkele tonnen. Een natuurgrasveld is doorgaans tussen de 
€100.000 en de €150.000 en een kunstgrasveld tussen €300.000 en €600.000, 
afhankelijk van de sport en type veld (water/zand). 

c. Wat zijn de jaarlijkse lasten voor gras in vergelijking met kunstgras?
Dat is afhankelijk van het type veld en de investering. Uit ervaring blijkt dat de 
onderhoudskosten in Diemen voor kunstgras en natuurgras ongeveer evenveel 
zijn. Bij kunstgras wordt er gesleept, bij natuurgras gemaaid. Het 
afschrijftermijn voor kunstgras en natuurgras is hetzelfde, 10 jaar. 

d. Indien er kunstgrasvelden worden aangelegd, wat wordt er gedaan om de 
vervuiling door plasticdeeltjes in de sloten tegen gegaan?
Bij de nieuwe kunstgrasvelden worden geen rubberkorrels gebruikt. Dit 
probleem speelt dus niet. Bij de hockeyvelden en handbalvelden worden er 
nooit rubberkorrels gebruikt. Bij voetbal is sprake van een natuurgrasveld of 
hybride veld. 

3. Is er naar aanleiding van een demo door Ron Kaptein over klimaatadaptatie van De Sniep 
en sportvelden een grond mechanisch- en waterbeheeronderzoek uitgevoerd? Zo nee, 
graag het rapport delen met de raad.
Om het betreffende gebied geschikt te maken voor de gewenste sportvelden zal het 
terrein opgehoogd moeten worden. Gezien de weinig draagkrachtige ondergrond in de 
gemeente Diemen in combinatie met een planning met betrekking tot de 
ingebruikname van de sportvelden, is door de firma Stantec een grond mechanisch 
advies opgesteld.



Als uitgangspunt voor dit advies is een maximale zetting van restzetting van 0,20 m in 
30 jaar gehanteerd. Vanuit de zettingsberekening wordt geconcludeerd dat de velden 
met toepassing van lichtgewicht funderingsmaterialen aan de bovengenoemde eisen 
en binnen de gestelde planning kunnen worden gerealiseerd. Het lichtgewicht 
funderingsmateriaal is meegenomen in het voorgestelde krediet. 

4. Een belangrijk onderdeel van het accommodatiebeleid is zorgdragen voor een goede 
aansluiting van vraag en aanbod van voorzieningen. Is er onderzoek gedaan naar de 
sportbehoeften van inwoners (inclusief kinderen)? Zo nee, waarom niet? Zo ja, graag het 
rapport delen met de raad. Er is geen separaat onderzoek gedaan naar de 
sportbehoeften van onze inwoners. De noodzaak daarvoor ontbreekt naar onze 
mening. De vraag naar hockey is gelet op de snelle groei van de HC Diemen evident 
(zonder eigen veld inmiddels 200 leden) en voor het overige is er geen sprake van de 
komst van nieuwe sporten naar Diemen.

5. Is er, naar aanleiding van informatie van het college d.d. 24 september 2019, gebruik 
gemaakt van de subsidie voor de aanstelling van een sportformateur? Zo nee, waarom 
niet? Zo ja, hoe was de opdracht geformuleerd en graag het rapport/verslag delen met 
de raad?
Wij hebben, zoals ook beschreven in de “Informatie van het college” waarnaar u 
verwijst, gebruik gemaakt van de subsidie voor de aanstelling van een sportformateur. 
Inmiddels is het Sportakkoord Diemen gereed en feestelijk ondertekend. De aanvraag 
voor het uitvoeringsbudget van 20.000 voor 2020 is gedaan bij het ministerie. 

6. Uiteraard moet er gespeeld worden op goedgekeurde velden. Is er gevraagd naar een 
schriftelijke reactie op de varianten, genoemd in deze kredietaanvraag, bij de KNVB, 
KNHB, NHV en KNBSB? Zo ja, kan de reactie gedeeld worden met de raad? Zo nee, 
wanneer kunnen we deze reactie verwachten?
In de varianten is rekening gehouden met de normen van de verschillende 
sportbonden. Bij de definitieve uitwerking worden de verschillende sportbonden 
uiteraard betrokken. 

“Na afronding van onderzoeken naar verlichting, geluid en de ecologische kenmerken neemt 
het college een besluit over de optimale inrichting.

“T.b.v. variant 2 wordt er nader onderzoek gedaan naar de leefgebieden van deze soorten 
eventuele mitigerende maatregelen die getroffen kunnen worden. De resultaten worden in 
het najaar verwacht.”
Teksten uit rv&b Herinrichting sportpark en verhoging krediet def.

7. Hoe kan de haalbaarheid en financiering van dit plan naar behoren vastgesteld worden 
als de bovenstaande onderzoeken nog niet zijn afgerond?
Uit de quick scan Flora en Fauna is gebleken dat er mogelijk leefgebieden zijn van 
bepaalde beschermde soorten, o.a. een waterspitsmuis en bepaalde kikkers. Bij variant 
twee wordt het leefgebied van de waterspitsmuis geraakt en is een vervolgonderzoek 
nodig. In de kredietaanvraag is rekening gehouden met mogelijke mitigerende 
maatregelen. Ook is er een gedeelte van het krediet voor risico bestemd. 



“De herinrichting gepaard gaat met extra geluid en effect van verlichting op de omgeving. 
We hebben hier onderzoek naar laten doen.”
Teksten uit rv&b Herinrichting sportpark en verhoging krediet def.

8. Graag de resultaten van dit onderzoek met de raad delen.
Zoals in de raadsvoordracht is aangegeven en hieronder is genoemd, worden de 
definitieve resultaten pas na de zomer verwacht. Vooruitlopend op deze resultaten is 
bij de varianten en het budget al rekening gehouden met het geluids- en 
verlichtingseffect en maatregelen. O.a. de oriëntatie van de velden en geluidsluwe 
doeltjes. 

“Er zijn mogelijk maatwerkvoorschriften (als een hogere waardenbesluit) nodig t.b.v. 
verlichting en geluid in het kader van het Activiteitenbesluit, waarbij hogere waardes worden 
toegestaan. De onderzoeken hiernaar lopen. In geval dit nodig is, worden hier de reguliere 
procedures voor gevolgd.”

“We hebben hier onderzoek naar laten doen en treffen bepaalde maatregelen om deze 
effecten zo min mogelijk te laten zijn, als geluidsluwe doeltjes en de oriëntatie van de velden. 
Onderzoek moet uitwijzen of bepaalde maatwerkvoorschriften in het kader van het 
Activiteitenbesluit nodig zijn. Resultaten worden na de zomer verwacht.” 

“In het originele krediet is geen rekening gehouden met soms prijzige onderzoeken naar Flora 
en Fauna, geluid, verlichting en externe veiligheid.” 
Teksten uit rv&b Herinrichting sportpark en verhoging krediet def.

9. Wat is er gedaan aan onderzoek met het krediet (€100.000) uit de tweede kwartaalnota? 
Kunnen de rapporten met de totaalbedragen per onderzoek hierover gedeeld worden?
Circa €47.000 is tot nu toe uitgegeven aan het uitzetten van alle onderzoeken. Dit 
bedrag brengen we ten laste aan het totale krediet. In verband met 
concurrentiegevoelige informatie kunnen we niet de exacte bedragen per individueel 
onderzoek delen. 
Grof kan worden gesteld dat €12.000 wordt uitgeven aan geluid- en 
verlichtingsonderzoek, €15.000 aan verschillende onderzoeken naar Flora en Fauna, 
boomeffectanalyse en vervolg, €20.000 aan verschillende onderzoeken naar 
geotechniek, bodem, inmeting en opstellen raming. In de toezegging van de tweede 
kwartaalbrief wordt hier op ingegaan. 

10. Is er onderzoek gedaan bij de gebruikers van de velden naar de financiële continuïteit en 
dus de betaalbaarheid van de veldhuur? Zo nee, waarom niet? Zo ja, wat wordt de 
huurprijs voor de verenigingen?
Dit wordt toegelicht in de Kadernota, hieronder toegevoegd:
De nieuwe velden blijven eigendom van de gemeente Diemen en worden verhuurd aan 
de verenigingen. Standaardtarief voor kunstgras hockey is dezelfde als het huidige 
tarief voor een heel kunstgras voetbalveld, dit komt neer op € 5.341,00 per veld per 
jaar. Voor een heel natuurgrasveld rekenen we de helft. Voor een handbalveld wordt 
de prijs aangehouden van kunstgras korfbal, d.w.z. €3.500 per jaar. We ontvangen 
momenteel €5.600 voor beide velden van honkbal, deze inkomsten vervallen. Het 



beachveld wordt per keer verhuurd en niet standaard aan een vereniging, tarief 
hiervoor wordt nog bepaald. E.e.a. afhankelijk van contracten die gesloten worden met 
de verenigingen. Hieronder weergegeven. 

Verhuur Begroting
Nieuwe kunstgrasvelden hockey (2 stuks) +10.682
Handbalveld +3.500
Voetbalveld +2.670,5
Totaal 16.853
Honkbalveld vervallen -5.600
Totaal extra inkomsten per jaar +11.253

Uit ervaring blijkt dat deze prijzen voor verenigingen met meer dan 100 leden geen 
problemen oplevert. Verenigingen zijn op de hoogte dat zij huur voor de velden 
moeten gaan betalen die vergelijkbaar is met de tarieven die er nu worden 
gehanteerd. 

Informatie van het College van 12 november 2019
Op 29 oktober 2019 ontvingen wij het antwoord van de Amsterdamse wethouder op onze 
brief.
Nu vanuit Amsterdam zekerheid is verkregen over het moment van overgang van TIW-
Survivors naar Amsterdam, zullen wij beginnen met de voorbereidingen voor de aanleg van 
hockeyvelden c.a. op het sportpark.

11. Wij zouden graag een kopie van de genoemde brief van de wethouder van Amsterdam 
ontvangen.
De correspondentie tussen Diemen en Amsterdam is aan de stukken toegevoegd. 


